


Hluboce se nás dotkla zpráva o nenadálém
odchodu našeho kolegy, pana Ladislava Jiráka.

Učitelskou dráhu započal ve školním roce
1969/1970 nástupem do Základní školy v Železné
Rudě. Po roce praxe ve škole následoval jeden rok
povinné vojenské služby. Ve školním roce
1971/1972 se stal učitelem Základní školy ve Švi-
hově, později zde působil jako zástupce ředitele 
a od roku 1980 školu řídil. Od 1. ledna 2003 je
Základní škola a Mateřská škola právním subjek-
tem, jehož ředitelem byl pan Mgr. Ladislav Jirák
do srpna 2008, kdy odešel do starobního důchodu. 

Ve chvílích smutku hledáme slova útěchy, slova
lidského, přátelského soucitu a pochopení toho,
čím je život, jaký má smysl a jakým nevyhnutel-
ným zákonům je podroben.

Člověk je smrtelný, ale dobro, které prokázal svým bližním, a dílo, které vykonal, 
je a zůstává nesmrtelné.

Proto i památka pana Ladislava Jiráka bude žít ve vděčných vzpomínkách všech,
kteří ho znali.                                              Zaměstnanci

Základní školy a Mateřské školy Švihov
Březen 2012

Vážený čtenáři, vzhledem k rozsáhlosti zápisu z jednání zastupitelstva města, otis-

kujeme na tomto místě pouze výpis jednotlivých usnesení zastupitelstva. Celý zápis je

zveřejněn na internetových stránkách města www.svihov.cz. Z důvodu dodržení záko-

na o ochraně osobních dat jsou jména občanů, o kterých zastupitelstvo jednalo, při

zveřejnění začerněna. Úplný zápis bez provedených úprav je k nahlédnutí na

Městském úřadě Švihov.

Zasedání č. 25 dne 15. 2. 2012

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schválilo předložený program zasedání.

Výsledek hlasování: pro 6 proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 219/Z25/12 bylo schváleno.
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Návrh usnesení: ZM souhlasí s pronájmem pozemků pod čerpací stanicí PHM sta-

vební p.č. 589 o výměře 13 m

2

a pozemku p.č. 1683/2 o výměře 314 m

2

v k.ú. Švi-

hov u Klatov firmě UNI OIL CZ, s.r.o. za částku 6.540,- Kč ročně na dobu určitou

na 25 let.

Výsledek hlasování: pro 5, proti 0, zdrželi se 1 (M.Šlajsová). 
Usnesení č. 220/Z25/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM souhlasí s prodejem části pozemku p.č. 5/1 v k.ú. Kokšín při-

ploceného k pozemku zahrady p.č. 5/4 v k.ú. Kokšín …………………….. za cenu

30,50 Kč za  1 m

2

s tím, že kupující předloží zastupitelstvu oddělovací geome-

trický plán, který určí přesnou výměru prodávaného pozemku. 

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 221/Z25/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM vydává Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2012 o změně OZV č.

4/2010 o místních poplatcích.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 222/Z25/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM souhlasí s vypsáním výběrového řízení na dodavatele reali-

zace chodníků v Nádražní ulici v úseku přes mosty a v Čechově ulici mezi ul.

Kolářova a bytovkami.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 223/Z25/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM souhlasí se zadáním zakázky pěstebních prací v lesích města

………….., Švihov za částku 146.161,- Kč a ……………..., Kamýk za částku

58.404,- Kč.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 224/Z25/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje přidělení bytu č. 3 v objektu města Švihova,

Kolářova ul. č.p. 4428, ………………………. od 1.3.2012 za stávajících podmínek.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 225/Z25/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM vyhlašuje výběrové řízení na podávání žádostí na poskyto-

vání půjček na opravu, modernizaci a rozšíření bytového fondu s tím, že žádosti

o půjčku se podávají do 7. 3. 2012.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 226/Z25/12 bylo schváleno.

Zasedání č. 26 dne 7. 3. 2012

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schválilo předložený program zasedání.

Výsledek hlasování: pro 6 proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 227/Z26/12 bylo schváleno.
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Návrh usnesení: ZM schvaluje rozpočtové opatření č. 1 – změnu rozpočtu města

na rok 2012.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0.  
Usnesení č. 228/Z26/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje zadání pro územní změnu územního plánu města

Śvihov č. 6.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 229/Z26/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM rozhodlo o pořízení nového územního plánu města Švihov 

a schvaluje starostu Václava Petruse jako pověřeného zastupitele pro komuni-

kaci se Stavebním úřadem MěÚ Klatovy.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 230/Z26/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM vyhlašuje výběrové řízení na podávání žádostí na poskyto-

vání půjček na opravu, modernizaci a rozšíření bytového fondu s tím, že žádosti

o půjčku se podávají do 28. 3. 2012.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 231/Z26/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje poskytnutí dotací z programu podpory akcí spolků

a podpory mládežnických složek spolků:

- FC Švihov ve výši 2.000,- Kč na uskutečněný fotbalový ples dne 25. 2. 2012

- FC Švihov ve výši 45.000,- Kč na stavební údržbu

- Římskokatolické farnosti Švihov ve výši 10.000,- Kč na dovybavení dětského

hřiště

- Komunitní škole Švihov ve výši 2.000,- Kč na počítačové kurzy pro začátečníky

a pokročilé

- Komunitní škole Švihov ve výši 2.000,- Kč na ukončení semestru Virtuální uni-

verzity 3. věku – závěrečný seminář 11. 1. 2012 v Praze.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 232/Z26/12 bylo schváleno 
Návrh usnesení: ZM jmenuje komisi pro hodnocení nabídek na realizaci akcí

„Chodník Nádražní ulice – část Nádražní – centrum“ a „Chodník Čechova ulice, úsek

Kolářova – Tyršova“ ve složení Jiří Unger, František Vaněček a Zdeněk Urbánek.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 233/Z26/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje Dohodu o změně hranice Obce Červené Poříčí 

a Města Švihov podle soupisu pozemků uvedených v příloze dohody.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 234/Z26/12 bylo schváleno.
(Příloha č. 3 – Příloha dohody o změně hranice Obce Červené Poříčí a Města Švihov
– soupis pozemků.)
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Zasedání č. 27 dne 28. 3. 2012

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schválilo předložený program zasedání.

Výsledek hlasování: pro 6 proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 235/Z27/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje přidělení zakázky na stavbu chodníku – Čechova

ulice objekt č. 104 firmě DYBS Plzeň s.r.o. za cenu 274.682,52 Kč vč. DPH.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0.  
Usnesení č. 236/Z27/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje přidělení zakázky na stavbu chodníku – Nádražní

ulice objekt č. 101 firmě DYBS Plzeň s.r.o. za cenu 548.043,22 Kč vč. DPH. 

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0.  
Usnesení č. 237/Z27/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje přidělení zakázky na opravu fasády radnice firmě

Hezčí domy s.r.o. za cenu 122.268,- Kč vč. DPH.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 238/Z27/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje rozpočtové opatření č. 2 – změnu rozpočtu města

na rok 2012.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0.  
Usnesení č. 239/Z27/12 bylo schváleno.
Příloha č. 3 – Rozpočtová změna č. 2)
Návrh usnesení: ZM vyhlašuje výběrové řízení na podávání žádostí na poskyto-

vání půjček na opravu, modernizaci a rozšíření bytového fondu s tím, že žádosti

o půjčku se podávají do 18. 4. 2012.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 240/Z27/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje poskytnutí dotace z programu podpory akcí spol-

ků Svazu zdravotně postižených Šumava – ZO Švihov ve výši 2.000,- Kč na čin-

nost v r. 2012.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 241/Z27/12 bylo schváleno. 
Návrh usnesení: ZM schvaluje vyhlášení výběrového řízení na financování hypo-

tečního úvěru na tři bytovky v Kolářovo ulici – čp. 427, 428 a 429.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 242/Z27/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje odprodej pozemku p.č. 105/2 v k.ú. Lhovice o vým-

ěře 99 m

2

panu ………………………… za cenu 30,50 Kč za 1 m

2

s tím, že kupující

ponese náklady na sepsání kupní smlouvy a zápis do KN.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdržel se 0. 
Usnesení č. 243/Z27/12 bylo schváleno. (vp)
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Letos v dubnu, podobně jako každý rok na jaře, je organizovaný sběr nebezpečného
odpadu, objemového odpadu a bioodpadu ze zahrad. 

V této souvislosti si položme otázku, zda je nutné ze zahrad vyvážet to, co by se dalo na
zahradě kompostovat. Řada zahrádkářů ví, že zbavovat se tak zvaného „odpadu“ ze zahrád-
ky a pak jít na jaře draze kupovat kompost do obchodu je zbytečné asi tak, jako chodit si
draze kupovat pitnou vodu v plastových lahvích, když z vodovodu teče levná pitná voda…

Přitom kompostování, tedy zbavování se bioodpadu, je velice snadné pomocí plastové-
ho kompostéru, jehož cena je srovnatelná s popelnicí. Pomocí kompostéru se dá velice
dobře likvidovat i bioodpad z kuchyně, který jinak končí v popelnici. Každý se může
přesvědčit o tom, že přibližně polovinu obsahu jeho popelnice tvoří vždy odpad, který by
mohl skončit v kompostéru. Tento bioodpad se navíc v popelnici velice rychle kazí 
a zapáchá. 

Ve Švihově máme dobrou zkušenost s kompostéry, které jsou umístěny u bytovek.
Kompostéry zde dokáží „spolykat“ bioodpad z více jak 60 domácností a žádný zápach 
se kolem nich nešíří. Navíc z popelnic těchto domácností se vyváží o cca 40% méně
směsného komunálního odpadu (SKO) než z popelnic domácností, ve kterých končí i bio-
odpad. Ročně se ze Švihova vyveze 450 tun SKO a za uložení na skládku se zaplatí
500.000 Kč. Je tedy vidět, že kompostéry dokáží zbavit majitele rodinného domu biood-
padu nejen ze zahrady, ale i z domácnosti a navíc se mohou ušetřit významné peníze z roz-
počtu města za uložení odpadu na skládku. 

Dvakrát ročně sběr bioodpadu ze zahrad organizovaný pracovníky města ukazuje, 
že zdaleka ne všichni mají potřebu tímto způsobem se zbavovat bioodpadu. Přitom nákla-
dy na tuto akci nejsou zanedbatelné. Na jaře tvoří bioodpad především ostříhané větve
ovocných stromů, suchá tráva apod. Na rozdíl od suché trávy, která se dá dobře kompo-
stovat, se větve stromů dají rozdrtit pomocí štěpkovače a použít jinak, než je vyvézt. 
Od podzimu letošního roku nebude již svoz bioodpadu takto organizovaný, ale město
zakoupí malé zahradní štěpkovače a bude je zapůjčovat majitelům nemovitostí.  (vp)

Přepálený olej ze smažení do kanalizace nepatří
Posledních několik let, kdy máme ve Švihově v provozu novou kanalizaci, je pro její

provozování velkým problémem vylévání přepáleného rostlinného tuku ze smažení 
do záchodů a výlevek. Ochlazené tuky zanášejí kanalizaci, shromažďují se v čerpacích sta-
nicích kanalizačního systému a poškozují zařízení čerpacích stanic. Za odstranění těchto
tuků z kanalizace a jejich likvidaci musíme odborné firmě ročně zaplatit několik desítek
tisíc korun, což se může brzy promítnout do zvýšení ceny stočného. Pokud provozovatel
zjistí, že někdo tuky do kanalizace vypouští, hrozí mu pokuta až 5 000 korun, u firem a živ-
nostníků jsou to až stovky tisíc korun. 
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Jak tedy naložit s přepáleným olejem ze smažení? Provozovatelé restaurací a veřejného
stravování mají povinnost tento odpad předávat odborným firmám, které se na sběr pře-
páleného oleje specializují. Z domácností bude olej ze smažení od května tohoto roku
vybírán na Šťárovně (Komenského ul. 93) a to jednou za měsíc v sobotu dopoledne. Přesný
termín bude ohlášen veřejným rozhlasem poté, co specializovaná firma dodá nádoby 
na shromažďování tohoto oleje. Nic tedy nebrání tomu, abychom v našich domácnostech
už dnes začali vychladlý přepálený olej slévat do plastových lahví s uzávěrem a jednou 
za měsíc ho odevzdali na Šťárovně. 

Když si tedy doma smažíme něco dobrého k jídlu, mysleme i na to, že vylití přepálené-
ho oleje do záchodu nebo výlevky se nejen nesmí, ale navíc nás to všechny stojí zbytečné
peníze za odstraňování tohoto tuku z kanalizace. (vp)

V dubnu 2009 jsme informovali veřejnost o tom, že Základní škola a Mateřská škola Švi-
hov odstartovala grantový projekt Inovace bez legrace, který je financován z Operačního
programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost a je  spolufinancován Evropským sociál-
ním fondem a rozpočtem České republiky. Projekt byl postaven na partnerství se dvěma
malotřídními školami, Základní školou a mateřskou Lužany a Základní školou a mateřskou
školou Předslav. 

Cílem projektu bylo zavádění vyučovacích metod, organizačních forem a výukových čin-
ností včetně tvorby modulových výukových programů s důrazem na mezipředmětové vazby,
které vedou k rozvoji klíčových kompetencí, dále pak rozvoj partnerství a síťování, spolup-
ráce a výměna zkušeností mezi školami, využívání ICT ve všeobecně vzdělávacích předmě-
tech a zlepšování podmínek pro využívání ICT pro žáky i učitele, a to i mimo vyučování. 

V současné době je projekt finalizován a bude ukončen v dubnu 2012 závěrečnou moni-
torovací zprávou. 

V průběhu projektu byla do škol zakoupena technika - dataprojektory, interaktivní tabu-
le, notebooky, tiskárna, laminovací a vázací přístroje. Vše je uvedeno do provozu, bez-
chybně funguje a je využíváno při výuce. Učitelé vytvořili 300 digitálních učebních mate-
riálů, které zařadili do 28 souborů. Jednotlivé soubory jsou nazvány podle vyučovacích
předmětů v základní škole na prvním i na druhém stupni.

29. února 2012 se uskutečnila závěrečná konference spojená s hodnocením projektu.
V rámci dopoledního programu se konal Den otevřených dveří v zúčastněných školách.
Zájemci z řad rodičů a široké veřejnosti využili možnost vstupu do vyučovacích hodin.
Měli příležitost zhlédnout práci s nově vytvořenými výukovými produkty a  prohlédli si
techniku zakoupenou z projektu. Odpoledne se konala závěrečná hodnotící konference za
účasti 32 tvůrců a ověřovatelů nově vytvořených digitálních učebních materiálů, zástupců
Krajského úřadu Plzeňského kraje, školských rad, starostů obcí Švihov, Lužany a Předslav.

S výstupy projektu jsou spokojeni žáci i učitelé. Žákům přinesla realizace projektu obo-
hacení výuky o nové metody práce s využitím ICT. Učitelé ocenili zejména zlepšení mate-
riálně technického prostředí a pořízení moderních informačních technologií, které zkvalit-
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nily a zpříjemnily každodenní náročnou pedagogickou práci. Školy získaly nové zkuše-
nosti s řízením rozsáhlých akcí a ověřily si nové modely řízení, jehož základem byla práce
projektového týmu.

Celkové náklady projektu činily 3 664 352 Kč a veškeré finanční prostředky byly vyu-
žity v souladu s pravidly pro přidělení dotace. 

Nově vytvořené produkty v projektu Inovace bez legrace jsou plně přenositelné a budou
v nejbližší době dostupné na www.zssvihov.info, www.zsluzany.info,
www.skolapredslav.info/wordpress. 

Na uvedených internetových stránkách jsou ve fotogalerii umístěny fotografie ze závě-
rečné konference i  z průběhu celého projektu Inovace bez legrace, který trval tři roky.

Za realizační tým projektu 
Alena Kroupová, administrativní manažer projektu, publicita

Jaroslava Suchá, hlavní manažer projektu

Půl roku práce školního parlamentuPůl roku práce školního parlamentu

V současné době navštěvuje švihovskou základní školu 305 žáků, se kterými pracuje 
36 zaměstnanců (pedagogogů, správních zaměstnanců a zaměstnanců školní jídelny). 
Je určitě dobře, když se ponechá možnost, aby zazněly názory většiny, kterou s velkou pře-
vahou tvoří naši žáci. Tuto možnost jim dává školní parlament, který rozjel svoji činnost
první schůzkou 21. září 2011. Do této doby si ve třídách kromě prvňáčků zvolili svého
zástupce do školního parlamentu. Jsou to tito žáci:
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Členové parlamentu si  na první schůzce stanovili pravidelný čas schůzek a zahájili čin-
nost prvním jednoduchým úkolem. Jeho cílem byl výběr vhodného filmu, který se pak pro-
mítal jako ocenění dobrovolné prázdninové práce žáků na školním pozemku. Pak už se
práce rozběhla skutečně na plné obrátky.

Členové parlamentu si udělali ve svých třídách anketu, která měla odhalit místa ve škole,
kde by se mělo zauvažovat o nějaké zajímavé proměně. Vytyčili si i úkol dlouhodobý, vyu-
žívající práce ve skupinách – vytvoření fotogalerie obcí, z nichž k nám žáci dojíždějí.

Během pololetí se uskutečnilo 9 schůzek. Na programu se objevilo vyhodnocení ankety
týkající se vylepšení školního prostředí, sestavení pořadí, v jakém se dají jednotlivé cíle
plnit, hovořilo se na téma „Co nám chutná – nechutná ve školní jídelně?“, jak obohatit
jídelníček, rozebírala se otázka výdeje dvou jídel. Některé z návrhů pak potřebovaly kon-
zultaci s paní ředitelkou, pedagogy, vedoucí školní jídelny i s rodiči. Jiné byly splněny
hned, např. školní inzerce i milé zvířátko – zakrslý králík a křeček, z jejichž přítomnosti 
se těší a vzorně o ně pečují žáci V.A.

Mezi vítězná přání, do jejichž realizace jsme se pustili, patřila úprava malé tělocvičny 
a rekonstrukce šaten. Na 100% se již podařily práce v malé tělocvičně, která je nově vyma-
lována krásnými hřejivými tóny žluté a oranžové barvy. Příjemné prostředí podtrhla i nově
položená podlahová krytina. Od 1. února je prostor malé tělocvičny plně k dispozici spor-
tovním i zájmovým aktivitám provozovaným základní i mateřskou školou či školní druži-
nou a školním klubem. Stejnou barevností jsme rozzářili dříve ponurou hlavní šatnovou
chodbu, v níž byla instalována nová osvětlovací tělesa s větší svítivostí. Nyní čeká samotné
šatny dostavba bezpečnostních prvků a později i barevně příjemnější nátěr.

Členové parlamentu jsou ve svých návrzích velmi kreativní, nadčasoví, ale i maximalis-
tičtí. A proto trochu „kdyby“. Kdyby byly finanční možnosti neomezené nebo jsme vlast-
nili kouzelný měšec, již bychom mohli uvažovat o novém nábytku, výmalbě i osvětlení 
ve všech kmenových třídách, o nově vybavených specializovaných učebnách, sportovním
areálu, o školní zahradě jako učebně pod širým nebem, o zázraku jménem konvektomat,
který udrží jídla v předepsané teplotě, i o nové fasádě na školních budovách. Ale protože
je to právě jen „kdyby“, budeme raději s pomocí zřizovatele a sponzorů postupovat trpě-
livě „krok za krokem“.                                                                                                   /js/
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12. května – sobota od 10.30 – Vítání občánků na radnici ve Švihově

13. května – neděle od 13.00 – vystoupení Mládežnického dechového souboru 

na náměstí E. Beneše ve Švihově

od 14.00 – „Popelčin ples na hradě“ – maškarní ples pro děti 

a jejich rodiče se středověkou hudbou a soutěží 

o nejhezčí masky

30. května – středa od 17.00 – Bohoslužba v hradní kapli 

1. června – pátek  od 21.00 – Noc kostelů – zážitek navštívení hradní kaple 

ve večerní atmosféře při svíčkách

2. června – Švihovské hudební léto

20. a 21. července – pátek a sobota – festival České hrady

27. července – pátek od 21.00 – Noc filmové hudby – největší filmové hity s živým

50 členným orchestrem. Účinkují známí čeští umělci.

11. srpna – sobota -  Setkání rodáků, 10. výročí od povodně

15. srpna – středa od 18.00 Bohoslužba v hradní kapli 

17. a 18. srpna – Oživené noční prohlídky

24. a 25. srpna – Oživené noční prohlídky

31. srpna a 1. září – Oživené noční prohlídky

1. a 2. září – sobota a neděle – Švihovská pouťová heligonka

1. září – sobota od 19.00 – Hradozámecká noc

15. a 16. září – sobota a neděle Evropské dny kultury

Program 39. ročníku Švihovského hudebního léta
Pátek 1. června 2012

Koncert v kulturním domě ve Vřeskovicích:
18.00 Dechový orchestr ZŠ Švihov, pohybová skupina, taneční skupina SMILE

Sobota 2. června 2012
Koncerty dechových hudeb na nádvoří hradu Švihova: 

9.00 Dechový orchestr ZUŠ J. J. Ryby Rožmitál pod Třemšínem a pohybová skupina
9.30 Dechový orchestr ZUŠ Chválenická, Plzeň

10.00 Blaskapell’n Flossenbürg, SRN, j. h.
11.00 Přijetí vedoucích souborů na MÚ Švihov
10.30–12.30   Oběd
13.00 Průvod orchestrů a mažoretek městem
14.00 Dechový orchestr Temelín
14.30 Dechový orchestr ZUŠ Klatovy
15.00 Dechový orchestr ZUŠ Přeštice, pohybová skupina Bohemia ZUŠ Přeštice
15.30 Dechový orchestr ZŠ Švihov a pohybová skupina
Těšíme se na Vaši návštěvu Švihova.                   Za pořadatele: Mgr. Jaroslava Suchá,

ředitelka ZŠ a MŠ Švihov

Přehled plánovaných kulturních akcí 
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Sokolu je 150 let, je nejstarší v Česku Sokolu je 150 let, je nejstarší v Česku 
Sokol – jedna z nejstarších sportovních organizací na světě oslaví 16. února 2012 

už 150 let od svého založení. Právě v tento den se sešli čeští vlastenci v čele s dr. Mi -
roslavem Tyršem a založili první českou tělocvičnou organizaci na našem území –
původně Tělocvičnou jednotu Pražskou. Název Sokol byl oficiálně uznán až v r. 1865,
přestože už v prvních stanovách byl „sokol v letu“ používán jako spolkový znak a jed-
notě se tak od počátku obecně říkalo. 

Ukázalo se, že nápad využít přirozené lidské touhy po pohybu a založit organizaci těloc-
vičnou, byl přímo geniální. Sokol hrál význačnou roli za Rakousko–Uherska, byl rozho-
dujícím prvkem při vytváření československých legií v období první světové války. 

V době první republiky se stal nejpočetnější tělovýchovnou a sportovní organizací 
na našem území, která sdružovala občany různého politického a náboženského přesvědče-
ní i vzdělání a sociálního postavení. 

V boji za národní samostatnost, svobodu a demokracii ve druhé světové válce i po ní
představoval Sokol v československé společnosti vysokou morální autoritu. Sokolové
neváhali přinést v tomto boji i oběti nejvyšší. Během let 1939 – 1945 bylo zatčeno 
na 12 000 členů Sokola a více než 3 400 popraveno či umučeno. Další tisíce jich položilo
své životy na frontách druhé světové války a v květnovém povstání roku 1945 padlo 664
sokolů. Celkové ztráty však byly daleko vyšší. 

Nejvíce lidí Sokol sdružoval v roce 1948, kdy měl 1 004 987 členů v celkem 3 367 jed-
notách. Na všech tehdejších sletových vystoupeních po celé republice cvičilo 585 000
sokolů a přihlíželo jim kolem 2 milionů diváků. 

Činnost Sokola byla v historii třikrát přerušena (v roce 1915 zakázán rakouskými úřady, 
8. října 1941 rozpuštěn za nacistické okupace a po únorovém puči a XI. všesokolském

sletu vyloučeno komunisty ze Sokola přes 11 000 členů a tělovýchova násilně sjednocena).
Už v lednu 1990 se sešlo v Praze na 3 000 sokolů včetně zahraničních delegací, rychle

se začaly obnovovat jednoty a sokolské župy. V roce 1994 už měl Sokol 165 150 členů 
v 920 jednotách. I v roce 2012 zůstává Česká obec sokolská významnou společenskou
organizací v naší republice. Téměř 51 procent členů je ve věku do 26 let. Velmi aktivní jsou
i sokolské jednoty v zahraničí. 

„V letošním roce chceme prezentovat to nejlepší, co našich více než 180 000 členů sdru-
žených v 1 145 sokolských jednotách představuje. Široká veřejnost bude mít možnost zhléd-
nout řadu sportovních a kulturních akcí v krajích, městech i malých obcích. Vrcholem oslav
pak bude sletový týden v Praze od 1. do 7. července. Hlavní sletové dny XV. všesokolského
sletu se budou konat na nejmodernějším stadionu v republice, v Synot Tip Aréně v Praze-
Vršovicích,“ uvedla starostka České obce sokolské Ing. Hana Moučková. 

Krásnou choreografii hromadných sletových skladeb nepředvedou jen sokolové, ale 
i členové dalších českých sportovních organizací a velký zájem je i ze strany zahraničních
sokolských jednot. V Praze se počítá s cca 15 000 cvičenci. V doprovodném programu 
se bude Sokol prezentovat také soutěžemi svých sportovců, představením sokolských umě-
leckých souborů a pódiovými skladbami na mnoha místech Prahy. 



Záštitu nad oslavami 150. výročí zalo-
žení Sokola převzal prezident republiky
Václav Klaus. Česká národní banka
vydala při této příležitosti 15. února 2012
pamětní stříbrnou minci v nominální hod-
notě 200 Kč, Česká pošta s. p. pak vyda-
la ve stejný den příležitostnou známku 
v hodnotě 14 Kč.

UKONČENÍ VZDĚLÁVACÍHO KURZU ve Švihově
pořádaného rámci projektu“ Vytvoření sítě venkovských komunitních škol v Pošumaví“
V předešlých šesti měsících probíhal ve Švihově vzdělávací kurz pořádaný v rámci pro-

jektu „Vytvoření sítě venkovských komunitních škol v Pošumaví – místních partnerství
zaměřených na prosazování rovných příležitostí žen a mužů“.

Účastníci se dozvěděli ve dvanácti přednáškách rozdělených do šesti tematických celků,
jak postupovat při založení a provozování venkovské komunitní školy, o rovných příleži-
tostech žen mužů a jejich uplatňování v praxi. Další část kurzu byla věnována komunit-
nímu projednávání, na které byla přizvána veřejnost, zejména zastupitelé a zástupci spol-
ků. Ve dvou přednáškách došlo na vysvětlení pojmu a principu uplatňování komunitního
projednání problémů a v dalších dvou přednáškách za pomoci moderátora přítomní pojme-
novávali konkrétní problémy a projekty, které by bylo potřeba řešit ve Švihově a okolí. 

Poděkování patří všem, kteří se zúčastnili kurzu a diskutovali o tématech.
Velké poděkování patří 13 účastníkům, kteří se od června 2011 pravidelně účastnili

vzdělávacího kurzu a v závěru obdrželi osvědčení za vzdělávací kurz a certifikát za e-lear-
ningový kurz. 

V červnu budou zahájeny semináře, ve kterých bude komunitně projednáno 10 projek-
tových záměrů. Město Švihov bude mít do června 2013 komunitně připravené stěžejní pro-
jekty pro svůj další rozvoj v následujících letech. Na semináře bude zvaná široká veřejnost.

/jp/

Komunitní škola Švihov, o.s.Komunitní škola Švihov, o.s.

Dne 28. dubna 2012 jsme pořádali kurz výroby šperků z materiálu FIMO, který je
podobný modelíně. Kurz vedla p. Balašová a zúčastnilo se 11 osob včetně dětí. Většina
přítomných s tímto materiálem pracovala poprvé. Na kurzu vznikly nádherné výrobky,
které doma ještě účastnice kurzu musely upéci v troubě a zkompletovat do konečné podo-
by náušnic, náramků a přívěsků. Pro velký úspěch budeme tento kurz ještě organizovat 
v podzimních měsících. /jp/
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Č. p. 341
V roce 1957 postaven Na Hrobárně přízemní dům jehož majitelem byl Václav Černý 

z Velké Třebýciny. Vyučil se instalatérem a pracoval v Papírnách Plzeň. Byl členem spol-
ku zahrádkářů, člen výboru, bez odměny pomáhal spolku při poruchách jak u moštování,
tak opravách budovy spolku, zemřel 2002.  Manželka Anna Růžková ze Švihova, uklíze-
čka ZDŠ ve Švihově, později měla na starosti úklid radnice, zemřela v roce 2002. Později
byl dům přestavěn – podkroví. 2003 dědí dům dcera Anna. 

Dům si zachovává podobu z roku postavení.
Současný majitel: Jan Pinker
Č. p. 342

Pozemek na stavbu domu byl koupen od MNV. V roce 1954 to byla část Tržiště. Plány
na stavbu rodinného domu zhotovil stavbyvedoucí pan Václav Kubín v létech 1956 – 57.
Majitel Ludvík Velíšek z č.p. 207, vyučil se elektrikářem a pracoval ve Škoda Plzeň,
později Elektrické závody Praha. Ve volném čase hrál na klarinet a saxofon. V  Hudebním
místopisu Švihovska vzpomíná, švihovský rodák, prof. Antonín Špelda: „ V amatérském
švihovském orchestru hrál mimo jiné na trubku Ludvík Velíšek star. nar. 1885 a jeho
synové Ludvík Velíšek nar. 1913 a Josef Jánský nar. 1908 – klarinetisté. Tito muzikanti byli
členy i dechové kapely Vojtěcha Slámy ze Lhovic v létech 1938 – 1960.“ Pan Ludvík
Velíšek zemřel v roce 1964. Manželka Josefa Valešová z Radochov u Žinkov se vyučila
švadlenou. Když probíhala stavba nové školní budovy, byla zaměstnána jako svačinářka.
Později lesní dělnice, zemřela 2007. Dům dědí syn Ludvík.

Vzhled domu od roku postavení nezměněn, vylepšen novou střechou a okny.
Současný majitel: Ludvík Velíšek
Č. p. 343

Otevřením nové školní budovy se splnilo dávné přání občanů města i dalších čtrnácti při-
lehlých obcí. Vždyť již v roce 1912 byly vypracovány první plány na stavbu školy ve Švi-
hově, celkem byly vypracovány plány čtyřikrát a vždy  zůstalo jen u nich. Škola byla pro
naprosto nevyhovující podmínky dvakrát uzavřena a to v roce 1925 a 1929. Žactvo bylo
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nuceno dojíždět do měšťanky do Klatov i do Nýrska. Po té opět otevřena, vyučovalo se 
ve čtyřech budovách, na radnici, v hostinci u Rysů, ve Šťárovně a v obecné škole. Koncem
roku 1954 bylo započato s projektováním plánů nové školy. Vypracoval ji Vojenský pro-
jektový ústav Praha pod vedením ing. Mayera. S přípravnými pracemi na staveništi 
se začalo 15. května 1957 a s vlastní stavbou 9. září 1957. Stavbu vedl a dokončil stavitel
Josef Kozák z č.p. 247. Stavební práce prováděla firma Pozemní stavby n.p. Plzeň. Za 357
dní byla stavba školy dokončena. Občany Švihova a okolí bylo odpracováno na stavbě přes
13 000 brigádnických hodin. V některých dnech přišlo na stavbu školy tolik občanů, že pro
ně nebyla práce. Pomáhalo JZD Švihov i okolní družstva /vypsáno z brožury vydané 
k slavnostnímu otevření školy/. Dne 7. září 1958 byla slavnostně otevřena nová budova
osmileté střední školy ve Švihově. Následovala prohlídka nové školy, společný oběd pro
dělníky stavby a jejich manželky a hosty, odpoledne estrádní pořad v Sokolovně, večer
pouťová lidová veselice. Tělocvična měla být dokončena do října 1958, sportoviště bylo
otevřeno až v roce 1960. Ředitel školy byl pan Josef Polívka, kdo byl v roce 1958 prvním
zástupcem ředitele nevím, později to byl pan učitel Václav Krs. Prvním školníkem byl pan
Josef Prantl a jeho žena Emilie.
1998 – škola napojena na plynové vytápění
2003 – nová střecha, později výměna oken

Současný majitel: Město Švihov
Č. p. 344

K nově postavené budově školy byla stavebně dokončena a dne 6.února 1960 slavnost-
ně otevřena nová budova mateřské školy, v přízemí se školní jídelnou a družinou mládeže.
Stavba si vyžádala nákladu 1 300 000,- Kč. I na této stavbě pomáhali občané Švihova 
a okolí, místní JZD i okolní družstva.

Historie založení mateřské školy ve Švihově: v městské kronice je zápis z roku 1940: 
“ V městě nachází se židovská synagoga, opuštěná. V té zřízena a upravena mateřská

škola.“ První učitelkou byla jmenována paní Vlasta Dítětová z Plzně, pak Marie
Partynglová ze Švihova č.p.72. Odtud se mateřská škola stěhovala do hostince pana Ště-
pánka a pak do č.p. 279 – Štípkovi – zde byla až do roku 1960.

1953 pro školní jídelnu a družinu mládeže vybrán dům č. p. 93 , Šťárovna – až do roku
1960.

V roce 1980 byla v nové mateřské škole přistavěna jedna místnost a příslušenství, zastře-
šeny balkóny.

1985 OSP Klatovy provedl část nové střechy, hromosvody a vylezáky na střechu.
Později nová okna.

Vzhled budovy z roku postavení trochu změněn a vylepšen. Má nové vstupní dveře.
Současný majitel: Město Švihov
Č. p. 345

Pozemek na stavbu domu, koupen od pana Hotovce. 1956 – 58 Václav Staněk 
z Chumské, učitel školy ve Švihově. Pan Staněk byl členem mysliveckého sdružení, člen
výboru, měl funkci hospodáře. Člen komisí MNV Švihov, zemřel v roce 2009. Dům byl
postaven přízemní s jednou podkrovní místností. Manželka Aloisie Uřídilová z Křenic,
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tehdy kuchařka školní jídelny, další zaměstnání nevím, zemřela 2011. 2005  byl dům pro-
dán, prochází opravou uvnitř domu. Vzhled domu z roku postavení nezměněn.

Současný majitel: manželé Beránkovi
Č. p. 346

Pozemek na stavbu haly byl koupen od Augustýna Zábrodského, tehdy majitele hostin-
ce „Za Vodou“ a jeho dcery Karličky Burdové.

Dřevěný objekt postaven v letech 1950 – 51 Autodružstvem Plzeň, pro strojírenskou
výrobu. Vedoucím byl tehdy pan Honomichl, později Josef Šrámek, Vladimír Špaček,
František Stuchl. 1965 nový majitel provozovny ,  Kovopodnik Cheb, později Karna n.p.,
ředitelství Mariánské Lázně. Činnost zaměřena na kotlářské a údržbářské práce. Později
výroba kovových podnoží ke konferenčním stolkům a pohovkám. V roce 1965 adaptace
dřevěné haly, přistavěno skladiště, postavena strážní budka, hlídačem objektu byl tehdy
pan Karel Klouda. V roce 1972 byla přistavena kotelna.

30. 11. 1991 v rámci malé privatizace byl celý objekt prodán v dražbě za 1 658 000,-Kč.
Od roku 1998 – 2005 prochází podnik postupně přestavbou. Původní dřevěná hala z roku
1950  zbourána a byla postavená nová. Dále byly postaveny dvě nové, krásné haly. Změna
objektu veliká, k nepoznání. Podnik má název ZIHOS – kovovýroba, strojírenská výroba,
zakázkové stroje.

Současný majitel: Ing. Ziegler Josef

Chcete se stát součástí nového

obchodního týmu v silné

finanční skupině?

VICTORIA VOLKSBANKEN pojišťovna,a.s. vypisuje 
výběrové řízení na pozici :

OBLASTNÍ ŘEDITEL/KAOBLASTNÍ ŘEDITEL/KA

Máte příjemné vystupování a dobré komunikační schopnosti ?
Máte zkušenosti s vedením a motivací lidí ?

Umíte se samostatně rozhodovat ?
Jste aktivní řidič/ka ?

Pokud ano, pak zašlete svůj životopis na pln@victoria.cz, nebo si domluvte
schůzku na telefonu 377 323 685
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NOVÉ PRACOVNÍ POZICE PRO ZAMĚSTNANCE !!!NOVÉ PRACOVNÍ POZICE PRO ZAMĚSTNANCE !!!
Silná firma z Domažlic nabízí stabilní zázemí perspektivní společnosti novým

zaměstnancům do trvalého pracovního poměru pro práci v mezinárodním prostředí
na pozice :

• ZÁMĚČNÍK – SVÁŘEČ
Práce ve vícesměnném provozu na plný úvazek.
Odměna od 7,50 €/hod, po zapracování možnost zvýšení odměny.
Svářečský průkaz a praxe v oboru – podmínkou, možnost dalšího vzdělávání.  

• TISKAŘ – obsluha strojů a zařízení
Práce ve vícesměnném provozu na plný úvazek.
Odměna od 9,50 €/hod, po zapracování možnost zvýšení odměny.
Praxe v polygrafickém průmyslu min. 1-2 roky.
Tisk na sklo, plech a textil pro další průmyslové využití.
Komunikace v NJ podmínkou, orientace v technické dokumentaci.

• OPERÁTOR CNC strojů
Práce ve vícesměnném provozu na plný úvazek.
Odměna od 9,-  €/hod, po zapracování možnost zvýšení odměny.
Praxe v oboru min. 2 roky, systém Sinumeric, Heidenhain, materiál sklo, plech.
Příprava a zpracování výrobních zakázek dle seznamu polotovarů.
Požadujeme důslednost, pracovitost a manuální zručnost.
Komunikace v NJ podmínkou, orientace v technické dokumentaci.

Nástup možný ihned na všechny nabízené pozice, volejte tel. 379 724 046.
Vlastní auto výhodou, možnost získání příspěvku na dopravu.
Nabídky na pozice zasílejte společně se životopisem na email: info@dotiko.cz.
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